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Des de dimarts Badalona és l’es-
cenari de la Setmana de l’Acolli-
ment Familiar, una iniciativa im-
pulsada per la Generalitat i l’Ins-
titut Català de l’Acolliment i de l’A-
dopció (ICAA) per donar a conèi-
xer entre la població aquesta pràc-
tica, encara força desconeguda.
Avui el Centre Cívic Dalt de la Vila
acollirà a les sis de la tarda una xe-
rrada informativa sobre l’acolli-
ment familiar i demà al Museu s’hi
representarà l’obra Dos Familias,
a càrrec de la companyia La Fa-
milia, a les set de la tarda.

La Generalitat no ha escollit
Badalona a l’atzar. La ciutat, igual
que Santa Coloma de Gramenet,
és un dels vuit municipis catalans

on hi ha més nens que necessiten
ser acollits per alguna família i
també on hi ha un nombre consi-
derable de persones que volen
acollir. Els actes de la Setmana de
l’Acolliment Familiar se centren al
Centre i a Bufalà perquè és aquí on
ja hi ha més veïns que han sol·li-
citat acollir infants.

FIRMEN EL CONVENI
Badalona ha estat el primer mu-
nicipi que ha signat un conveni
amb el departament d’Afers So-
cials i Famílies per a la promoció
de l’acolliment familiar de nens de
zero a sis anys a la ciutat. Actual-
ment a Catalunya hi ha 80 menors
d’aquesta edat en llista d’espera per
ser acollits i 500 més de 7 a 17 anys.

Entre altres coses, el conveni
suposa un compromís per part de
l’Ajuntament de Badalona de cre-
ar circuits estables de promoció de

l’acolliment a la ciutat, fent un mí-
nim de dues sessions informatives
cada any. A més, el Ple municipal
va aprovar dimarts una declaració
institucional per declarar la ciutat
com a municipi amic de l’acolli-
ment familiar.  

La voluntat de la Generalitat és
ara repetir la signatura amb els set
municipis restants. En declara-
cions a Línia Nord, fonts de l’A-
juntament de Santa Coloma ex-
pliquen que el consistori partici-
parà en la campanya de difusió i  té
voluntat de signar el conveni, però
encara no hi ha hagut cap reunió
formal amb la Generalitat.

Per la seva banda, la conselle-
ra d’Afers Socials i Famílies, Do-
lors Bassa, posa l’accent en la re-
lació amb el món local. “Els Ajun-
taments han de participar en la
presa de decisions d’aquest pro-
grama”, va demanar.

Es busquen famílies d’acollida
» La comarca és un dels territoris del país amb més nens que necessiten famílies que els acullin

» Badalona organitza aquests dies la setmana de l’acolliment familiar, impulsada per la Generalitat

L’alcaldessa de Badalona, Dolors Sabater, i la consellera Dolors Bassa van signar dilluns el conveni de col·laboració per promocionar l’acolliment familiar. Foto: Línia Nord

DIVULGACIÓ4“El 50% de la
ciutadania desconeix el sistema
d’acolliment familiar”. Aquesta va
ser la dura realitat que la conse-
llera de Treball, Afers Socials i Fa-
mílies, Dolors Bassa, va trans-
metre dilluns a Badalona i que
evidencia la necessitat de fer
promoció de l’acolliment.

La Generalitat defensa que
aquesta possibilitat és la millor
solució per als infants tutelats
per la Generalitat, sobretot per
als menors de sis anys. Es trac-
ta d’una mesura temporal que
pot durar des de sis mesos fins
al temps que passi abans que
l’infant sigui major d’edat.

A Catalunya, els infants les fa-
mílies dels quals no se’n poden fer
càrrec són tutelats per l’admi-
nistració i viuen en centres d’a-
collida o en centres residencials
d’acció educativa (CRAE). Allà es
cobreixen les seves necessitats bà-
siques però la Generalitat consi-
dera òptim que aquests infants
puguin viure amb una família que
els ofereixi un embolcall afectiu.
Les famílies que vulguin acollir
han de presentar una sol·licitud
i ser avaluades per la Generalitat.
Si són escollides, rebran una aju-
da d’uns 300 euros al mes més
diversos complements en funció
de la necessitat de cada infant.

L’acolliment, desconegut
per la meitat de la població
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Un diari plural

A finals de 2016, el Tribunal de
Justícia de la Unió Europea va
dictaminar que els bancs hau-
ran de retornar als seus clients
els diners cobrats per l’exis-
tència de la clàusula sòl i, en
contra del que va dictaminar el
Tribunal Suprem espanyol se-
gons la sentència del 9 de maig,
tindrà caràcter retroactiu.

En una nota de premsa ex-
plica aquest Tribunal europeu
que “la declaració judicial de
caràcter abusiu d’una clàusula
ha de tenir com a conseqüèn-
cia el restabliment de la situa-
ció en la qual es trobaria el con-
sumidor de no haver existit
aquesta clàusula”.

Hem de recordar que les
clàusules sòl són aquelles que,
entre altres considerades tam-
bé il·legals, aplicaven els bancs
fitxant un topall mínim d’inte-
ressos que els clients de con-
tractes d’hipoteques havien de
pagar, sense tenir en compte
l’euríbor, principal índex de
referència per a la majoria de
les hipoteques.

I què passa amb les titulit-
zacions?

Com ja hem explicat en al-
tres ocasions, les titulitzacions
són processos que suposen la
sortida al mercat de part del
patrimoni del banc, com ho són
els crèdits signants antre ell i
els seus clients, a través dels
quals els bancs transfereixen
aquests crèdits hipotecaris a
tercers però continuen actuant
com si fossin els titulars, tant
en la seva relació amb els
clients com per via judicial, la
qual cosa alguns jutges consi-
deren irregular.

L’any 2009 el Tribunal Su-
prem va declarar nul·la aques-
ta pràctica. Tanmateix, els
bancs van continuar utilitzant-
la agrupant les hipoteques en
paquets per així poder ven-
dre’ls a fons voltors. 

El mateix Banc d’Espanya
va fer públic que “la titulització
d’un préstec suposa que l’enti-
tat que va concedir el mateix
deixa de ser la creditora d’a-
quest préstec”.

Per tant, és evident que el
llançament d’un deutor hipo-
tecari per part del banc és il·le-
gal, ja que no és el propietari de
l’immoble. Els experts diuen
que “hi ha un defecte processal
anomenat manca de legitima-
ció activa”.

Si, a més, s’hi afegeix que,
és probable, l’habitatge s’ad-
judiqués en subhasta, la irre-
gularitat és més escandalosa ja
que no s’ha informat el deutor
i aquest no ha pogut exercir els
seus drets de tanteig i retracte.

Segons informacions di-
verses, el total d’hipoteques
venudes a fons voltors s’apro-
pa al milió, el que significa
que els propietaris d’aquestes
hipoteques ja no són els bancs
sinó milers d’inversors, el que
dificulta o fa impossible la re-
clamació del deute.

És a dir, el banc no té legi-
timitat per demanar cap des-
nonament ja que és possible
que actuï en l’interès de socie-
tats interposades i per això els
jutges necessiten conèixer si el
préstec està titulitzat abans de
continuar amb el procediment
judicial.

I què han de fer els deutors

hipotecaris per evitar ser des-
nonats?

El primer és informar-se
sobre la situació de la seva hi-
poteca, ja que si ha estat ve-
nuda, el banc perd la titulari-
tat. És a dir, deixa de ser el pro-
pietari i, per tant, també dels
drets que comporten.

Si la hipoteca pertany a un
fons d’inversions i, tanmateix,
el banc inicia un procediment
per desnonar el deutor hipote-
cari, aquest pot denunciar da-
vant els jutges que hi ha un de-
fecte processal anomenat “man-
ca de legitimació activa” i de-
manar l’arxiu del procediment.

Hi ha un tercer argument
en el cas que el deutor s’assa-
benti que la seva hipoteca
està titulitzada quan el procés
ja està iniciat: podrà demanar
la nul·litat invocant els seus
drets constitucionals a la tu-
tela judicial efectiva i a la in-
defensió provocada per la
“manca de coneixements de la
cessió de la hipoteca” a fons
d’inversions.

A Badalona, la PAH ha de-
manat a l’Ajuntament i als jut-
ges, no només que informin
d’aquests drets als deutors hi-
potecaris de bona fe, sinó tam-
bé que s’aturin els desnona-
ments mentre els afectats no
tinguin tota la informació ne-
cessària per evitar trobar-se
al carrer.

No cal insistir en els drets
que reconeixen les lleis a un ha-
bitatge digne per a tothom.

Com tampoc cal insistir que
hi ha milers de pisos buits,
propietat dels bancs, rescatats
amb diners públics.

per Pedro Jesús Fernández       

4Tornem-hi
per Salvi Pardàs

Durant generacions els cata-
lans hem assumit com una
fatalitat que no podríem mai
decidir el nostre futur. Però l’ú-
nica manera de fer possible
una cosa és creure-se-la. I així
ho vam fer i vam començar,
simplement, a posar urnes
pels carrers. Un acte tan sen-
zill com transcendental: vam
començar a conquerir la lli-
bertat, a perdre la por, les re-
serves, la malentesa prudència
i d’altres “virtuts” que se’ns

han atribuït. I vam arribar a la
consulta d’autodeterminació
del 9-N del 2014, l’acte d’afir-
mació nacional més important
de la història de Catalunya. 

Perquè per primer cop en
la història –una història que
és un seguit de derrotes mi-
litars i frustracions–, dos mi-
lions i mig de votants ens
vam sentir amos del nostre
destí. Com va dir Nelson
Mandela: “Tot sembla im-
possible fins que es fa”.

Un diari participatiu

4Impossible fins que es fa

Actualitat a la xarxa

#VolemDataIPregunta #XiuladaIVictòria

@didaclopez: Hauríem de tenir ja una
data clara de la data adient per comu-
nicar la data i la pregunta del referèn-
dum. 

@miqueleo: Malgrat que la megafonia
de l'estadi ressonava més que mai, a la fi-
nal de la Copa del monarca del país veí la
xiulada va ser espectacular.

#VagaDeTaxis

@J_Alex_Vega: No deixa de ser divertit
veure segons qui queixant-se de la vaga
del taxi. No sigui que hagin d’agafar un
metro o bus amb el poble.
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Parlen els
veïns

per Toni Enguix

Carlos
“No crec que cal-
gui arribar fins al
punt d’interposar
una denúncia. Sí
que cal donar un
toc d’atenció, per-
què que es cremi

una foto no és un fet agradable, sigui de
qui sigui. El que cal és que tothom es
conscienciï que cal més respecte.”

Anna
“No trobo correcte
que es denunciï. Vi-
vim en un país on
en principi hi ha lli-
bertat d’expressió.
Entenc que pugui
haver-hi gent que

se senti ofesa, però considero que no és
necessari denunciar. Crec que cremar
una foto no és un delicte.”

José V.
“L’educació i el res-
pecte han d’estar
per sobre de tot,
fins i tot de les ide-
ologies. Cremar una
foto és absurd, és
una ximpleria i no

m’agrada que ho hagin fet. Tot i això, crec
que s’hauria de treballar en inculcar els
valors perquè això no torni a passar.”

Juan M.
“No sóc partidari de
cremar fotos, ni del
rei, ni de ningú,
però es va fer sense
fer mal a ningú, de
manera que crec
que forma part de la

llibertat d’expressió i no s’hauria de per-
seguir. Es dóna molta importància a fets
així i s’obvien assumptes més prioritaris.”

Què et semblaria si l’Estat denuncia la crema d’una foto del rei a Llefià?

Envia’ns les teves cartes a: opinio@comunicacio21.com

Un diari obert

Els ha costat, però hi ha indicis que
per fi ho han entès. Després de cinc
anys de vies catalanes, de V, de sa-
marretes de tots els colors, de para-
detes els dissabtes al matí i d’aplau-
diments a les portes del TSJC, a Ma-
drid descobreixen aquests dies que
posar les urnes per exercir el dret a de-
cidir no és un deliri d’Artur Mas i de
Convergència. Ni tampoc el fruit de la
manipulació sobre la consciència dels
catalans amb una TV3 controlada
per les elits corruptes que s’embol-
callen en l’estelada per, a través del
Telenotícies, enganyar les tietes que
fins fa quatre dies pensaven que Du-
ran Lleida era l’home d’ordre que
Catalunya necessitava perquè el cove
fos ben ple de peix. Desgraciadament
per a ells. Perquè derrotar unes de-
senes de polítics és molt més fàcil que
derrotar més de dos milions de per-
sones que no tenen res a perdre.

A Moncloa comencen a entendre
que, encara que a la depuració judi-
cial franquista del 9N hi sumin les in-
habilitacions Forcadell i els membres
sobiranistes de la Mesa, els 72 dipu-
tats independentistes, els consellers
i fins i tot els empleats de la fàbrica
d’urnes, no aturaran res. Tampoc
se’n sortiran amb les amenaces que
descriu dia sí dia també un diari ma-
drileny en fallida econòmica i perio-
dística, sostingut pel poder financer
espanyol. Perquè ara sí, visualitzen
que el procés va néixer al carrer i no
als despatxos, de manera que la seva
principal força és la gent. Gent de tota
mena i condició, que en molt poc
temps ha perdut qualsevol espurna de
por al llenguatge dictatorial de l’Es-
tat i als pamflets de la Brunete me-
diàtica que han servit per blindar el
règim del 78 durant quatre dècades
també a Catalunya. I sobretot, és
gent que no permetrà que els repre-

sentants, escollits democràticament
a les urnes amb un compromís molt
clar, canviïn de rumb per por o per in-
teressos electoralistes. A Catalunya,
com a Madrid, també es juga al tot o
res. I tot plegat, assumint els costos
que pugui tenir, en tots els sentits, ex-
ercir la sobirania.

Doncs bé, tot això es resumeix en
la idea del ministre portaveu espanyol,
Íñigo Méndez de Vigo d’aquest di-
vendres, que va assegurar que "el
govern espanyol es dirigeix a la so-
cietat catalana", que és a qui vol ex-
plicar què "lo que es correcto”. ‘Lo cor-
recto’ és el règim del 78, la violència
amb què es fa fer la Transició, l’em-
peltament del franquisme en la falsa
nova justícia, la repressió, la no se-
paració de poders, la putrefacció de la
monarquia, la Constitució que blinda
un règim corrupte fet a mida per al
sosteniment de les elits polítiques i
econòmiques.

I malgrat que no passen unes ho-
res sense que arribi algun exabrupte de
Madrid, l’Estat dóna per perduda la
guerra amb el Govern i el Parlament
català. Com va fer a les portes del 9N,
assumeix la fallida constitucional que
viurà un altre diumenge. El règim té
clar que hi haurà urnes, altrament, el
poder espanyol, que inclou el PSOE, no
es passaria el dia dient que impedirà
el referèndum. I així serà si no és que
hi ha un miracle i la seva estratègia
propagandística qualla al carrer cata-
là... És a dir, que el gruix dels catalans
entenguin d’una punyetera vegada
que ‘lo correcto’, allò que han de de-
manar als seus líders, és no tocar el que
no sona a un règim monàrquic cor-
rupte, sinó intentar aprofitar-se’n al
màxim. Vaja, com han fet els bascos
exemplars. La Puta i la Ramoneta.

Publicat a El Món.cat

per Gemma Aguilera

@antonlosada: Hay gente que pide elec-
ciones en Catalunya para que vote la gente
pero rechaza el referéndum porque es ile-
gal que vote la gente.

@Gargotejant: Per tal d'anar en contra del
PDeCAT, els comuns estan actuant com si
en el Cas Palau el Palau fos una víctima en
comptes d'una part implicada.

@KRLS: "Estar disposat a tot" per impedir
el #Referèndum significa estar disposat a
utilitzar la força? És hora que l'Estat ho
aclareixi.

Opinió en 140 caràcters

4“Lo correcto” per a un català
per Álex Pastor (PSC Badalona)

El triomf de Pedro Sánchez ha repre-
sentat per a tots una mica més que la
seva elecció com a secretari general.
La militància socialista ha deixat clar
que el Socialisme modern, transfor-
mador, valent i coherent no pot cons-
truir-se des dels despatxos ni des
d‘editorials, sinó a peu de carrer, amb
polítiques clares i d’esquerres.

El missatge dels Socialistes va
molt més enllà de la simple elecció
d'un líder; és una aposta per l'es-
querra, per foragitar el fantasma de la
irrellevància política que els tradicio-
nals partits socialistes han patit a
Grècia o recentment a França.

A Catalunya, al Barcelonès Nord,
i a Badalona en concret és on més cla-
rament s’ha demostrat aquesta apos-
ta no només per una persona, sinó per
un missatge clar,  sobretot per una co-
herència de discurs que els Socialistes
a Badalona també posem en valor. 

No és no al Partit Popular, tant al
Congrés dels Diputats, com a l’Ajun-
tament de Badalona. És un ‘no’ a Ra-
joy i un no a Albiol, el primer no hau-
ria d’haver estat President gràcies a
l’abstenció del PSOE, recordem que el
PSC va votar en contra, i el segon mai
tornarà a ser alcalde si del PSC depèn.
Cal recordar que el 2011 va ser l’actual
PDeCAT, llavors CiU, qui va fer que el
Partit Popular governés Badalona.

El cas Lezo, el cas Púnica, la tra-
ma Gürtel, el cas Taula, el cas Bár-
cenas… la cuina de la Júlia a Bada-
lona, o el milió d’euros en obres
il·legals del govern d’Albiol… El PP
és un partit envoltat de corrupció,
aquí i allà. És una anomalia demo-
cràtica que encara avui el president
del govern no hagi dimitit.

És un partit sense vergonya, amb
un líder a Catalunya, el Sr. Albiol
que acumula càrrecs institucionals i
orgànics, que prefereix la moqueta del
Senat i el Parlament abans que tre-
pitjar els carrers de Badalona, ciutat
que no s’estima més enllà del rèdit
personal que intenta obtenir, i que
concep la política com l’art de mentir
sense posar-se vermell.

Davant d’aquesta dreta envoltada
de corrupció, també la dreta catalana,
i una esquerra “podemitzada” i/o ra-
dical que es pensa que el seu adversari
polític també està a l’esquerra, sorgeix
amb força una alternativa que ja està
en marxa.

Una alternativa real i d’esquerres,
una alternativa a peu de carrer com
demostra Núria Parlón a Santa Co-
loma dia a dia, una alternativa ferma
en el “no és no” de Pedro Sánchez als
corruptes, i en el “sí és sí” a les per-
sones. Una alternativa on el PSC i els
ciutadans pintem junts la Badalona
que necessitem.

La poca acció i capacitat de gestió
del govern de Dolors Sabater està
derivant en què la ciutat només avan-
ça quan els Socialistes posem les nos-
tres propostes sobre la taula. Els ciu-
tadans tenen la sensació d'estar en una
ciutat paralitzada i això no ho podem
permetre.

L’alternativa està en marxa per-
què el PSC ja està liderant Badalona,
treballem braç a braç amb els veïns
i veïnes, a peu de carrer, amb cohe-
rència, i està clar que ni a la ciutat
l’interessa un govern de dretes, ni
tampoc una esquerra paralitzada.
Els Socialistes som l’alternativa real,
als uns i als altres.

4L’alternativa, en marxa
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@elpidiojsilva: El Reino de la impunidad es
lo que pone en peligro al Estado español,
mucho más que cualquier proceso inde-
pendentista. #operacioCatalunya.

@JosPastr: Nueva cumbre histórica para
fijar día y pregunta del referéndum en la
que se emplaza a otra cumbre histórica
para fijar día y pregunta. 

@oriolvidal: Valverde, un gran tècnic i 
millor persona per al Barça. Trist això d'in-
tercalar respostes sobre ell amb els serials
habituals al club.

Opinió en 140 caràcters

Un diari compromès

Escric aquest article sense saber què
haurà fet el Barça a la final de la Copa
del regne, un partit que molts culers
mirarem d’esma i pel qual s’han re-
tornat centenars d’entrades a dispo-
sició del club, vista la manca d’interès
dels aficionats per assistir a un match
intranscendent que coronarà una tem-
porada fallida. Perquè, independent-
ment d’allò que s’hagi esdevingut al
Calderón, la victòria d’aquesta setmana
haurà estat la de Jan Laporta contra
l’actual directiva, que –després del fra-
càs d’una acció de responsabilitat in-
justa i fraudulenta– ha quedat abso-
lutament deslegitimada per continu-
ar governant l’entitat.

Mentre Laporta i els seus directius
són exculpats, de manera que es de-
mostra que Rosell i Bartomeu van
adulterar l’assemblea de compromis-
saris amb informació falsa per forçar-
ne el vot acusador, l’actual president del
Barça s’amaga i no dona explicacions
al soci, en una actitud covarda que des-
criuria com a inaudita si no fos que ja
l’havia precedit la fugida de Rosell, una
espantada de la qual ara ja comencem
a saber-ne els motius. Els millors di-
rectius que ha tingut el club en tota la
seva història són innocents, mentre Ro-
sell ja dorm a la presó i el seu succes-
sor Bartomeu no té ni la dignitat d’a-
dreçar-se als seus propis votants.

La cosa seria d’escàndol si el Bar-
ça encara no tingués una massa social
molt més preocupada per qui serà el
proper entrenador del primer equip
que no pas en escatir si viu adminis-
trada per lladres i mala gent; socis que,
encara avui, creuen que viuen infor-
mats llegint Mundo Deportivo i La
Vanguardia, publicacions xacroses
que han estat set anys escampant
merda sobre Laporta i els seus sense
cap mena de compassió. On són, ara
que Rosell dorm a la presó, aquelles
portades amb factures d’una rostisse-
ria que acusaven Laporta de malgas-
tador? On s’amaga ara tota aquesta
xusma, tota aquesta gentussa?

La victòria de Laporta demostra

que, lentament però inexorable, les co-
ses estan canviant en aquesta Catalu-
nya on els fills privilegiats de co-
gnoms intocables dormen al calabós i
en què la gent ja no s’empassa la llis-
ta d’empestats que dicta el Comte de
Godó. La victòria de Laporta no només
se cenyeix al Barça, sinó que l’ha de fer
seva tothom que sigui contrari a la
mentida i als llinatges de la casta ca-
talana, perquè tots sabem que l’únic
pecat que va cometre en Jan fou ser in-
dependentista i voler un Barça que no
es consolés guanyant una final de
merda, absolutament menor com la
d’ahir, per maquillar una temporada.

Els pròxims dies seran divertidís-
sims, car serà fantàstic saber què opi-
nen de tot plegat els membres i autors
del flamantíssim Codi d’Ètica i de
Conducta del Barça (entre els quals hi
ha il·lustres papis dels directius, dit si-
gui de pas), així com serà igualment
d’instructiu saber què en pensa tam-
bé de la cosa el Síndic del Soci, el pro-
fessor Joan Manuel Trayter, un altre
prohom que destaca per l'ús quasi mís-
tic del silenci. Serà ben interessant, hi
insisteixo de nou, veure com tots
aquests prohoms eviten donar la cara
resant perquè els fitxatges per a la tem-
porada vinent i la contractació del nou
entrenador els tapin les vergonyes.

Catalunya està veient com la seva
classe dirigent de fills de papà asseny-
ats, fins fa ben poc guardiana del sen-
tit comú, va perdent pistonada. Això
que ha passat al Barça, com entendreu,
té un correlat claríssim amb el país. Ben
aviat haurem de triar si volem viure re-
gits per la gentola que governa encara
avui institucions com el Barça o si apos-
tem per la gent que combina l’ambició
amb la decència. Els nens de papà en-
cara manen, però cada dia respiren
més nerviosos. Ben aviat, no us pre-
ocupeu, els acabarem desbordant. I lla-
vors podrem començar a parlar de si
mereixem ser un país normal de gent
lliure, desvetllada i feliç.

Publicat a El Nacional.cat

per Bernat Dedéu

4La victòria de Laporta

L'expresident del Barça Sandro Ro-
sell, a la garjola. Impactant notícia la
que hem tingut en aquest final de
temporada. L'Audiència Nacional ha
dictaminat presó sense fiança per a
Rosell, basant-se en totes les perqui-
sicions dutes a terme. Sandro va ser
detingut al seu domicili de Barcelona,
i dos dies més tard va prestar decla-
ració, però sembla que aquesta de-
claració no li hauria servit per esqui-
var l'empresonament. Se l'acusa de
formar part d'una organització cri-
minal -aquest és potser el punt que
sona més gruixut- que s'ha dedicat a
blanquejar diners.

Aquests diners tindrien la seva
procedència en les comissions per la
venda dels drets televisius de la se-
lecció brasilera de futbol, per part del
seu president Ricardo Teixeira, a una
empresa de les Illes Caiman (habitu-
al paradís fiscal, i un emplaçament
permanentment sota sospita). Per
tant, cal emmarcar els fets en l'etapa
prèvia a l'arribada de Rosell a la pre-
sidència del Barcelona, quan tenia ne-
gocis a Brasil. De totes maneres és un
cas d'una gran magnitud, amb l'FBI
al darrere, i es pot considerar a hores
d'ara com una pota més d'una causa
més gran en què s'investiguen els tri-
pijocs de la FIFA durant el mandat de
Joseph Blatter. 

Tot plegat fa molta pudor, i d'al-
guna manera (encara que sigui indi-
recta) taca la imatge del Barça. Des de
Núñez, tots els presidents de l'entitat
han tingut algun episodi més o menys
important amb la justícia. I això diu
ben poc de les bones praxis en un càr-
rec tan rellevant. Fins i tot Piqué va
declarar recentment que potser es re-
planteja el seu desig de ser president

del club algun dia, veient la sort que
estan corrent els darrers inquilins de
la cúpula barcelonista. Però centrant-
nos en el cas de Sandro i en aquest su-
posat blanquejament de diners, la jut-
gessa va decidir enviar-lo a la presó
en considerar que hi ha risc de fuga,
de destrucció de proves i de reitera-
ció delictiva. Molt greu. Veurem quin
camí segueix el cas, però de moment
no sembla augurar un bon final a San-
dro i els seus sequaços.

I casualment, o no (donat que
club i jugador estan a punt de signar
una esperada renovació de contracte),
el Suprem també ha ratificat en els
darrers dies la condemna de 21 me-
sos de presó a Leo Messi per frau fis-
cal. Evidentment, el fet de rebre una
condemna inferior a dos anys i de no
tenir antecedents penals, permetrà
l'astre argentí no haver d'entrar a la
presó. Però igualment posa l'entitat en
l'ull de l'huracà, i al jugador en una si-
tuació mediàticament poc edificant.
I el que més cou en aquest cas és la di-
ferent manera de tractar el també in-
vestigat frau fiscal de Cristiano Ro-
naldo. Comparativament el portu-
guès va defraudar més diners que
Messi, però sembla que va regularit-
zar la seva situació abans de ser im-
putat (cosa que no va fer el crack blau-
grana), i això el podria salvar d'un càs-
tig penal i tot podria quedar resolt per
via administrativa. Veurem.

Sigui com sigui, es parla de penes
de presó per a empleats i exem-
pleats del club, i això per si sol fa llàs-
tima i provoca estupor. Esperem
que l'actualitat barcelonista aporti rà-
pidament temes menys punyents, i
que es parli del nou projecte de fut-
bol. Tots ho agrairem. 

per Sergi Villena 

4A la presó
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L’Escola Antoni Botey serà
pionera de la Nova Escola 21

EDUCACIÓ4L’escola pública de
Llefià, Antoni Botey, serà una de
les 30 primeres de Catalunya que
apliquin el model educatiu de
l’Escola Nova 21. El model im-
pulsat per la Unesco, la Fundació
Jaume Bofill, la UOC, l’Obra So-
cial La Caixa i la Diputació de Bar-
celona aposta per l’aprenentatge
mitjançant valors, habilitats i per
projectes, deixant enrere els exà-
mens periòdics, les assignatures o
la memorització de continguts.

Tot i que 481 escoles s’han ad-
herit al programa -14 de les quals
a la comarca- per ara seran 30 les
que impulsaran el model educa-
tiu per desenvolupar una prova pi-
lot. Segons els impulsors d’Esco-

la Nova 21, els 30 centres han es-
tat escollits a partir de criteris ge-
ogràfics i socioeconòmics.

VEUS CRÍTIQUES
La Generalitat, la Federació d‘As-
sociacions de Mares i Pares de Ca-
talunya (Fapac) i la Federació  de
Moviments de Renovació Peda-
gògica de Catalunya, entre altres,
donen suport al projecte. Escola
Nova 21, però, també ha rebut les
crítiques de la USTEC-STEC, el
sindicat majoritari de l’educació
pública, que considera que el mo-
del agreuja la segregació educati-
va en funció de criteris socioeco-
nòmics i obre la porta a la priva-
tització del sistema escolar.

Inici dels treballs previs per a
les obres del lateral de la C-31
INFRAESTRUCTURES4Les obres
de construcció del lateral de la 
C-31 entre l’avinguda del Presi-
dent Companys i el carrer Coll i
Pujol estan més a prop de co-
mençar. Des de dilluns s’estan
duent a terme diverses prospec-
cions a les voreres per fer els des-
viaments necessaris de les xarxes
de subministrament de llum, ai-
gua, gas i telecomunicacions.

Com a conseqüència d’a-
quests treballs previs, fins a l’11
de juny els vehicles no podran
aparcar en tres trams de la zona
afectada. Concretament, davant

de l’Institut de la Pineda, entre
l’autopista i el carrer de l’Abat Es-
carré, davant de la masia de Ca
l’Andal, a l’espai que hi ha entre
l’edifici i el carrer Jacint Verda-
guer, així com a l’illa que es for-
ma en la intersecció entre l’a-
vinguda d’en Martí Pujol i el ca-
rrer Jacint Verdaguer tocant el
pont per sota de l’autopista C-31.

Tampoc es podrà aparcar al
costat de l’antiga Focus, al carrer
de Jaume Passarell i també a l’es-
pai situat a tocar de l’autopista
entre el carrer Nova Cançó i el ca-
rrer del Molí de la Torre.

POLÈMICA4La plaça de la Vila va
tornar a ser escenari d’una mo-
bilització coincidint amb la cele-
bració d’un Ple municipal. Di-
marts, representants dels sindi-
cats PSU, CCOO i UGT van mos-
trar el seu rebuig a un informe en-
carregat pel govern municipal les
conclusions del qual assenyalen
“mediocritat i politització interna”
en la plantilla municipal. L’infor-
me ha estat elaborat pels profes-
sors de la Universitat Pompeu Fa-
bra, Carles Ramió i Miquel Sal-
vador, i es va donar a conèixer la
setmana passada després que
l’Ajuntament arribés a un acord
amb el Servei d’Ocupació de Ca-
talunya (SOC).

Un acord que estableix que a
partir d’ara el consistori contrac-
tarà qualsevol funcionari, interí i
personal temporal a través del
SOC, la qual cosa hauria de su-
posar garantir criteris objectius a
l’hora de seleccionar el personal.
El govern municipal, a més, el va
presentar com una eina per llui-
tar contra el “clientelisme” al qual
l’executiu de Dolors Sabater con-
sidera que van recórrer els go-
verns municipals del PSC i el PP.
Els dos partits van rebutjar les
acusacions i aquest enuig ha tin-
gut continuïtat en bona part de la
plantilla municipal.

Els representants sindicals de
la plantilla han retret a l’Ajunta-
ment que avali aquest informe,
però el govern municipal nega que
cap dels seus integrants hagi acu-
sat de mediocres els treballadors
del consistori. A través d’un co-
municat enviat a la plantilla, el go-
vern recorda que l’informe extern
no és vinculant i que l’Ajuntament
no comparteix literalment les

conclusions a les quals arriba. A
banda del comunicat, el govern
municipal també ha enviat a la
plantilla l’estudi, realitzat fa me-
sos. Tot i la resposta municipal,
una vuitantena de treballadors
van acudir a la convocatòria dels
sindicats. Alguns d’ells portaven
adhesius on es podia llegir “tre-
ballador mediocre”.

PRESSUPOSTOS APROVATS
Un cop l’acció es va traslladar de
fora a dins de la Casa de la Vila, el
Ple municipal va servir per des-
encallar altres grans temes de
ciutat. El primer, els pressupostos
2017, que van ser aprovats defi-
nitivament amb el suport dels
grups que integren el govern i el
PSC. Per la seva banda, el PP, CiU
i Ciutadans van repetir el vot ne-
gatiu que ja havien emès en la vo-
tació inicial dels comptes. Con-
juntament amb els pressupostos
també es van tirar endavant una
part important de les inversions
previstes per a enguany.

La proposta final de pressu-
postos no va variar gaire respecte
de l’inicial, un cop superat el pe-
ríode d’al·legacions. El govern va
presentar inicialment una pro-

posta de 159,3 milions d'euros,
que finalment augmentarà un
milió més. Després de mesos de
negociacions, les principals de-
mandes socialistes van ser aug-
mentar les partides de mante-
niment de la via pública, de ser-
veis de teleassistència i de ma-
terial per a la Guàrdia Urbana.
En relació a la proposta d'inver-
sions, el PSC va fer de la cons-
trucció d’una nova escola bres-
sol el seu principal cavall de ba-
talla. La suma del pressupost or-
dinari i l’annex d’inversions re-
presenta un augment de l’11,5%
respecte al pressupost del 2016.

DEFENSOR DE LA CIUTADANIA
D’altra banda, durant el Ple mu-
nicipal el Síndic Defensor de la
Ciutadania va retre comptes de la
seva activitat durant el 2016. Du-
rant l’any passat es van registrar
un total de 235 actuacions per part
d’aquesta institució. 

D’aquestes, 119 actuacions
van ser en forma de consultes, in-
formació i assessorament, 62 van
ser derivades cap a altres serveis
o institucions i 49 van presentar
una queixa. En aquest exercici es
va actuar d’ofici en cinc ocasions.

Badalona va celebrar dimarts el Ple de maig. Foto: Ajuntament

L’Ajuntament intenta apagar el 
foc encès a la plantilla municipal
» Els sindicats denuncien menyspreu del govern cap als treballadors

» El consistori es desmarca de les conclusions d’un estudi extern

Explosió | Un treballador ferit
Un insecticida va causar la matinada de dilluns a dimarts una explosió al bar La gran
torrada, al número 1 del carrer Pau Claris, a Gorg. La deflagració va provocar crema-

des de primer grau en diverses parts del cos d’un treballador de l’establiment. Pel
que fa als danys materials, la cuina i els vidres de l’entrada han patit desperfectes.
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SUCCESSOS4Un exentrenador
del Joventut de Badalona està
sent investigat per un presumpte
delicte de corrupció de menors
i pornografia infantil, tal com va
avançar 8TV la setmana passa-
da. L’extècnic de la Penya hau-
ria intercanviat fotografies de ca-
ràcter sexual amb un jugador de
17 anys del club, que per ara no
ha denunciat els fets.

Les alarmes van saltar quan
el Joventut va detectar les co-
municacions entre tots dos, tal
com explica el club a través
d’un comunicat. “Excedien d’a-

llò permissible”, diu la Penya, al
mateix temps que assegura que
no s’ha detectat cap tipus d’abús
físic a cap jugador de l’entitat. 

En declaracions a aquesta
publicació, fonts del club des-
menteixen que hagin presentat
una denúncia formal als Mossos
d’Esquadra, tal com assenyala-
va 8TV, i insisteixen que es van
limitar a posar en coneixement
dels fets la policia catalana. “Tot
i ser fets succeïts fora del club i
per una persona desvinculada al
mateix, en honor de la protecció
del seu jugador el club va posar

immediatament en coneixement
de les autoritats competents
aquest fet”, diu el comunicat.

Els fets presumptament de-
lictius s’haurien produït des de
Madrid, on el tècnic estava tre-
ballant a les categories inferiors
del Reial Madrid -que l’ha fet
fora- després d’haver passat per
la Penya i que, posteriorment,
treballés en un equip alemany.

Al febrer la policia va dete-
nir l’entrenador, a qui el jutge
va deixar en llibertat amb cà-
rrecs. Actualment el cas conti-
nua en fase d’instrucció.

La Penya va posar els fets en coneixement de la policia. Foto: Arxiu

Investiguen un extècnic de la
Penya per pornografia infantil

Villacampa embarca avui 
amb Proactiva Open Arms

REFUGIATS4L’ex president del
Joventut de Badalona, Jordi Vi-
llacampa, s’ha desplaçat fins a
Malta, on està previst que avui
pugi a bord d’una de les embar-
cacions de l’ONG badalonina Pro-
activa Open Arms.

Actualment, l’ONG liderada
per Òscar Camps treballa per so-
córrer persones refugiades que in-
tenten arribar a Europa a través de
la ruta del Mediterrani central.

Villacampa va abandonar la
presidència de la Penya fa un
mes i ara ha decidit passar 15 dies
amb la tripulació de Proactiva
per conèixer la seva missió i ofe-
rir suport a l’ONG. L’expresident
del Joventut ha rebut suport psi-
cològic previ al viatge. Proactiva
Open Arms fa gairebé dos anys
que fa tasques de salvament ma-
rítim, primer al Mar Egeu i ara
també al Mediterrani Central.

Nou òrgan per atendre 
les persones sense sostre

POBRESA4Badalona ha consti-
tuït la Taula Sense Llar, un òrgan
a través del qual l’Ajuntament i di-
verses entitats del tercer sector
treballaran de manera coordi-
nada per atendre les persones que
viuen al carrer, en habitatges que
no compleixen unes condicions
mínimes o que pateixen situa-
cions de vulnerabilitat relaciona-
des amb l’habitatge. L’objectiu,
aconseguir que no hi hagi cap per-
sona sense sostre a Badalona.

En la presentació de la taula,
feta el 25 de maig, hi van inter-
venir la regidora de Serveis So-
cials, Agnès Rotger i representants
de Càritas Diocesana de Barcelo-
na, la Fundació Roca i Pi, la Fun-

dació Mambré, la Fundació Aco-
llida i Esperança i Creu Roja Bar-
celonès Nord.

Al llarg del 2016, 216 perso-
nes van dormir alguna nit al
carrer a Badalona i ara el con-
sistori i les entitats s’han marcat
com a tasca prioritària conèixer
quins són els recursos actuals per
atendre les persones en situació
de vulnerabilitat i dissenyar un
nou protocol per actuar.

Amb aquestes noves eines
es prepararà un nou recompte
de persones sense llar a Bada-
lona de cara al 2018 i es dis-
senyarà un pla estratègic a des-
envolupar en el marc del que hi
ha en marxa a tot Catalunya.
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Els centres d’educació especial,
guanyadors del Pot Comú

AJUDES4El projecte de casal
d'estiu per al 2017 amb infants
i joves amb discapacitat intel·lec-
tual i amb dificultat per a la in-
tegració de les Associacions de
Mares i Pares d’Alumnes
(AMPA) dels centres Can Ba-
rriga i Llevant ha estat el més vo-
tat de la campanya Pot Comú,
impulsada per Guanyem Bada-
lona en Comú.

Segons expliquen les AMPA,
el projecte neix per cobrir la ne-
cessitat d’ocupar el temps de va-
cances dels infants amb disca-
pacitats de les escoles d’educa-
ció especial de Badalona. “Acos-
tuma a ser una necessitat no co-
berta, ja que hi ha poques enti-
tats que treballin amb infants i
joves amb discapacitats durant
aquest període al nostre muni-

cipi”, assenyalen en la presen-
tació de la iniciativa.

Els altres projectes més vo-
tats han estat el d’acompanya-
ment a persones grans que pa-
teixen soledat o aïllament a Ba-
dalona, elaborat per la Fundació
privada Amics de la Gent Gran
i el projecte de voluntariat pre-
sentat per l’Institut Municipal de
Serveis Personals i el Club Social
El Badiu de Salut Mental al
Barcelonès Nord.

El Pot Comú és una inicia-
tiva de Guanyem que destina
diners a projectes dissenyats
per entitats del tercer sector a
partir de l’excedent de sou que
es genera entre allò que els re-
gidors ingressen de l’Ajunta-
ment i el límit salarial que mar-
ca el seu codi ètic.

CENSURA4El col·lectiu No Ca-
llarem sembla decidit a fer honor
al seu nom i després del concert
del 21 de maig al parc de Gran
Sol ha convocat una nova acció.
Es tracta d’una convocatòria al
Parc del Fòrum de Barcelona
dissabte de cinc a set de la tarda,
coincidint amb la celebració del
festival de música Primavera
Sound. L’objectiu de la mobilit-
zació és, segons els seus impul-
sors, visibilitzar els casos de
censura patits per músics o tui-
taires i denunciar així la censu-
ra a l’estat espanyol.

D’altra banda, el col·lectiu
assegura que està treballant
per repetir el concert de Bada-
lona a ciutats com Madrid, Va-
lència o Sabadell al llarg dels
pròxims mesos.

VETO DEL PP
L’anunci de noves mobilitza-
cions i concerts arriba després
que el Ple municipal de Badalo-
na aprovés dimarts una moció
presentada pel PP en què la
formació de Xavier Garcia Albiol
demanava que l’Ajuntament
prohibís la celebració de qual-
sevol concert o acte en espais pú-
blics on hi intervinguin “perso-
nes condemnades per terroris-
me”, fent referència explícita al

concert de No Callarem del 21 de
maig. De fet, una de les motiva-
cions del concert era mostrar so-
lidaritat amb el cantant de rap
mallorquí Valtonyc, condem-
nat a tres anys i mig de presó per
les lletres de les seves cançons.
Unes lletres que han estat con-
siderades proves de delictes
d’injúries a la corona i enalti-
ment del terrorisme.

La proposta del PP va rebre
el suport de Ciutadans. Els grups
municipals que integren el go-
vern van rebutjar la moció, però
l’abstenció del PSC i CiU va fa-

cilitar que el text proposat pels
populars tirés endavant.

SENSE DENÚNCIA, DE MOMENT
Paral·lelament a l’intent d’evitar
per la via política que Badalona
torni a acollir un concert d’a-
questes característiques, la De-
legació del govern espanyol a Ca-
talunya encara no ha decidit si
emprendrà mesures legals per la
crema de fotos del rei durant l’ac-
te. En declaracions a Línia Nord,
fonts de la Delegació expliquen
que la decisió final s’està medi-
tant i que no s’ha descartat.

Milers de persones van assistir al concert. Foto: No Callarem

‘No Callarem’ continua en marxa
tot i el veto impulsat pel PP
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MEDI AMBIENT4Tots els grups
municipals es van adherir dilluns
a una declaració institucional per
celebrar que el Ministeri d’Agri-
cultura, Alimentació i Medi Am-
bient forci Red Eléctrica Españo-
la a dur a terme l’estudi ambien-
tal necessari per  implementar la
línia de Molt Alta Tensió (MAT)
de forma ordinària. L’objectiu de
la companyia era realitzar-ho de
forma simplificada, però primer
les institucions europees i ara
l’Estat l’han instat a fer-ho d’una
manera que obliga a escoltar els
Ajuntaments i el territori. 

Més enllà de valorar positi-
vament aquest canvi, el Ple tam-
bé ha reiterat la seva oposició al
projecte, demanant la seva atu-
rada i retirada definitiva a l’en-
tendre que la MAT és manifes-
tament innecessària atesa la cai-
guda del consum elèctric.

La declaració institucional
d’avui sobre la MAT serà enviada
a la Diputació i a l’Àrea Metro-

politana de Barcelona, al Consell
Comarcal del Barcelonès i als
ajuntaments afectats amb l’ob-
jectiu que aquestes administra-
cions també l’aprovin.

CULTURA GITANA
D’altra banda, el Ple municipal de
dilluns també va aprovar una  se-
gona declaració institucional. En
aquest cas era impulsada per
Som Gramenet i demanava  in-

cloure la història del poble gitano
de Catalunya en el currículum es-
colar, amb l’objectiu de facilitar el
coneixement i la sensibilització de
la societat en general vers la cul-
tura gitana.

En canvi, la moció de suport
a la lluita del poble palestí, en de-
fensa del BDS i en suport a la
vaga de fam dels presos palestins
no va tirar endavant després
que el PSC hi votés en contra.

Imatge del Ple celebrat dilluns. Foto: Ajuntament

Santa Coloma torna a expressar
el seu rebuig unànime a la MAT

» Tots els grups municipals signen una declaració celebrant la decisió
del Ministeri de forçar un estudi ambiental que escolti el territori

El Sagarra acull avui la cloenda
de la Mostra d’Arts Escèniques

TEATRE4El Teatre Sagarra aco-
llirà avui la colenda de la 11a
Mostra d’Arts Escèniques de
Santa Coloma, amb la mostra
dels alumnes de Primària i Se-
cundària d’onze escoles i insti-
tuts de la ciutat. 

Els centres exhibiran la cul-
minació dels treballs que han
fet en l’àmbit artístic durant
aquest curs. La Mostra aplega
850 escolars i és una eina peda-
gògica que potencia la creativitat
i l’educació emocional, transmet
valors i permet experimentar

amb els llenguatges corporal i vo-
cal. L’edició d’enguany de la Mos-
tra d’Arts Escèniques també ha
celebrat dues trobades de corals
el 30 de maig, una al Teatre Sa-
garra i una altra a l’Auditori Can
Roig i Torres.

L’alumnat de 2n i 3r de pri-
mària d’onze escoles van in-
terpretar la cantata El follet
valent, de Clara Ripoll i Núria
Joanet, dirigida pel professorat
de les escoles participants en
col·laboració amb l’Escola de
Música Can Roig i Torres.

L’Auditori, escenari del Fòrum
Ciutadà sobre el PAM

PARTICIPACIÓ4Avui a dos
quarts de sis de la tarda l’Audi-
tori Can Roig i Torres acollirà el
Fòrum Ciutadà sobre el Pla
d’Actuació Municipal (PAM),
que estableix els principals ei-
xos de les polítiques de l’Ajun-
tament fins al 2019.

L’acte és obert a la participa-
ció de totes les persones interes-
sades a conèixer les eines per fer
el seguiment i l'estat d’execució de
les diverses accions del PAM. La
jornada s’obrirà amb una ben-
vinguda musical i a les sis de la
tarda l’alcaldessa, Núria Parlon,

inaugurarà oficialment la sessió
participativa.

La jornada també preveu un
espai a informar la ciutadania
dels passos que poden seguir els
veïns per estar informats del
desenvolupament d’accions em-
marcades en el PAM. 

D’altra banda, els veïns tam-
bé podran rebre informació de les
accions que s’han dut a terme fins
ara, ja que l’actual PAM es va co-
mençar a executar el 2016.

Per últim, també s’abordarà el
desenvolupament del PAM als di-
ferents barris de la ciutat.

Avancen els pisos tutelats 
i s’encalla el centre de dia

GENT GRAN4Una de freda i una
de calenta per les aspiracions del
col·lectiu SOS Gent Gran. Per una
banda, el Ple municipal va apro-
var dilluns iniciar la modificació
puntual del Pla General Metro-
polità per convertir l’edifici de
l’antiga escola Miguel Hernán-
dez, al carrer dels Almogàvers, ara
en desús, en un nou equipament
d’habitatges tutelats per a gent
gran. SOS Gent Gran valora posi-
tivament el pas endavant però

esperen rebre més informació de
l’Ajuntament, sobretot pel que fa
al perfil de les persones que podran
accedir a aquests pisos.

D’altra banda, la reivindicació
d’un centre de dia públic a la re-
sidència Ramon Berenguer con-
tinua encallada, després que la Ge-
neralitat es comprometés a habi-
litar 20 places, molt per sota de les
esperades. SOS Gent Gran preveu
noves mobilitzacions i la primera
es podria convocar el 27 de juny.

Casals d’estiu | Demà tanquen les inscripcions
Les inscripcions per participar en casals temàtics, campus i activitats per a joves i infants es

tancaran demà. Aquest estiu, l’oferta es centra en els casals infantils temàtics que es faran en
alguns centres escolars. Les olimpíades, El món animal, El circ i Els artistes en acció són els

lemes triats. També hi ha una oferta específica d’arts escèniques, arts plàstiques i cuina. 
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Si el Parlament de Catalu-
nya hi ha qüestions que
no pot tocar, és a dir, de-

batre, vol dir que no és un par-
lament sobirà. És com un
menor, que, si bé pot mirar in-
ternet (per fer els deures), hi ha
pàgines que té restringides pels
encarregats de la seva tutela. Si
això és així, si Catalunya és un
país no sobirà amb un Parla-
ment amb tallafocs infantil,
amb dret a decidir quatre collo-
nadetes i prou, perquè sempre
hi ha un tutor que vigila, no és
just que Catalunya aporti di-
ners com un major d’edat per

mantenir el tutor i els seus pa-
rents. No es pot ser una mica
sobirà, de la mateixa manera
que no es pot ser una mica ve-
getarià o una mica promiscu.

Si Catalunya no és sobirana
és anòmal que en altres èpo-
ques de la vida ho hagi sigut?
Si Catalunya no és sobirana és
anòmal que justament els seus
habitants en reclamin la sobi-
rania? Ara mateix al Parlament
de Catalunya hi ha temes que
no es poden ni esmentar, s’ha
de prohibir parlar-ne, perquè
posen en qüestió els límits del
regne de Felip VI (regne here-

tat de Joan Carles I, al seu torn
heretat de Francisco Franco).
Parlar del que volem per al
nostre futur, en tant que habi-
tants de Catalunya, no és legal. 

Si això és així, què han de
fer els que voten partits repu-
blicans i sobiranistes? Pensar
que els deixaran existir mentre
siguin minoria però que no
podran mai dur a la pràctica
allò que creuen just si són ma-
joria, perquè llavors posaran
en perill la unitat d’Espanya? És
tan absurd com permetre un
partit feminista a l’Iran per, un
cop assolida la majoria, prohi-

bir-li qualsevol gest per la igu-
altat entre sexes. Que em di-
guin, clarament, que votar no
em serveix de res, doncs. 

Mentrestant, dels diners
que se’n van a Madrid i no tor-
nen en diuen “solidaritat”, però
la solidaritat es tria, no s’im-
posa. I quan els impostos són
tan exagerats que provoquen
desigualtats entre els que els
paguen i els que els reben, i
per tant, injustícia, és més ex-
acte dir-ne “tributs” com sem-
pre s’ha fet. 

Empar Moliner, escriptora

Opinió

Això no es toca
Si Catalunya només pot decidir collonadetes, vigilada per un tutor,

per què pot aportar diners com un major d’edat?
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Sant Adrià

INVESTIGACIÓ4Joan Callau
continuarà sent, de moment,
l’alcalde de Sant Adrià. Després
que el jutjat d’instrucció núme-
ro 2 de Badalona li hagi obert
una investigació -nou terme per
parlar d’imputació- per un pre-
sumpte delicte de prevaricació
administrativa i urbanística, a
més de suposat tràfic d’influèn-
cies, per l’obertura d’una disco-
teca a les piscines Marina Besòs
el 2008, el PSC va esperar a pro-
nunciar-se al Ple de dilluns. I ho
va fer per defensar la continuï-
tat del cap de l’executiu i asse-
gurar que el procés d’obertura de
la discoteca va seguir estricta-
ment els marges legals.

Qui va exercir de portaveu de
l’alcalde va ser la segona tinenta
d’alcalde, Filo Cañete, que a més
va qualificar de “filtracions” les in-
formacions aparegudes als mit-
jans de comunicació sobre la in-
vestigació de Callau, tot i que tant
El Mundo -que va avançar la

notícia- com Línia Nord -que la
va contrastar- han publicat la
informació un cop diverses fonts
judicials han confirmat l’obertu-
ra de la investigació.

L’OPOSICIÓ, DIVIDIDA
ICV-EUiA es va sumar als argu-
ments de Cañete i va criticar les
peticions de dimissió de Sant
Adrià en Comú i MES. El grup
municipal liderat per Isabel Mar-

cuello va ser el més contundent i
va demanar la dimissió de Callau
amb caràcter immediat. 

Per la seva banda, ERC va ad-
vertir del possible desgast que po-
dria patir el govern municipal
arran de la investigació, Ciuta-
dans va avisar que demanarà la
dimissió si el jutge manté la in-
vestigació un cop Callau hagi de-
clarat i el PP farà el mateix pas si
l’alcalde és finalment processat. 

La investigació a Callau, punt principal del Ple de dilluns. Foto: Ajuntament

El PSC defensa Callau davant 
les peticions de dimissió

» Els partits en qüestionen la continuïtat i MES en demana la dimissió
» El govern defensa l’obertura de la discoteca a Marina Besòs el 2008

El PP frena la demanda de no
abocar aigua salada al Besòs

MEDI AMBIENT4El PP va fer va-
ler la seva majoria al Senat perquè
dimarts la cambra alta votés en
contra d’una moció presentada
per En Comú Podem que instava
Endesa i Gas Natural Fenosa a
deixar d’abocar aigua salada a la
desembocadura del riu Besòs.  La
central utilitza l’aigua salada per
refrigerar les seves instal·lacions
i aquesta va a parar al riu, provo-
cant afectacions en l’ecosistema
propi de la desembocadura.

La negativa del Senat arriba
després que el Ple municipal sí
que aprovés per unanimitat di-

lluns una moció en el mateix
sentit. El text demanava a les
companyies fer les obres neces-
sàries perquè l’aigua salada vagi
a parar directament al mar i no al
riu i implementar un cànon me-
diambiental per compensar els
municipis que acullen aquest ti-
pus d’instal·lacions.

El vot favorable del grup mu-
nicipal del PP a Sant Adrià no es
va repetir a Madrid i per tant, les
reclamacions mediambientals per
garantir el manteniment de l’e-
cosistema de la desembocadura
del Besòs queden frenades.

La reconversió del MhiC 
en espai verd, a punt d’acabar
OBRES4Les obres d’enjardina-
ment de l’espai posterior del
Museu d’Història de la Immi-
gració de Catalunya (MhiC) que
es van iniciar al març, finalitza-
ran en uns dies, segons ha anun-
ciat l’Ajuntament.  

El projecte té com a objectiu
millorar l’entorn del MhiC i
guanyar un espai verd per als
veïns i veïnes del barri. Les obres
tenen un cost de 116.000 euros
i han estat dissenyades per l’À-
rea Metropolitana de Barcelona
(AMB) i finançades per la Di-
putació de  Barcelona.

Un cop finalitzats els tre-
balls, l’espai del museu estrena-
rà un  parc de joc per a infants.
El projecte ha està dissenyat te-
nint en compte els diferents
usos que es puguin donar a l’es-
pai, com per exemple la instal·la-
ció puntual del Pessebre Vivent
durant el Nadal.

A banda de la zona de jocs,
també comptarà amb una zona
de bosc -amb diverses espècies
d’arbres autòctons- i una zona de
passeig.  La parcel·la compta
amb una superfície total de
3.000 metres quadrats.

Tretzena cassolada d’Stop
Crematori contra l’equipament
PROTESTA4Dilluns la platafor-
ma Stop Crematori va convocar
la seva tretzena cassolada davant
l’Ajuntament per protestar con-
tra la instal·lació d’un cremato-
ri dins l’equipament funerari
projectat al barri de la Catalana. 

Desenes de persones van
acudir a la convocatòria, que es
va desenvolupar abans i durant
l’inici del Ple municipal, però l’a-
fluència de veïns a les darreres
protestes ha baixat respecte de

les convocatòries inicials. “Tot i
això mantenim entre 40 i 45 per-
sones a cada mobilització”, ex-
plica la portaveu de la platafor-
ma, Pilar Raja.

Una de les possibles raons de
la davallada de participació és
que les negociacions entre Ajun-
tament, Consell Comarcal i l’em-
presa adjudicatària del projecte
han entrat en punt mort i fa me-
sos que la ciutadania desconeix
en quin punt es troben.

Fotografia | Últims dies de ‘Bombai en blanc i negre’
Demà tancarà les seves portes l’exposició Bombai en blanc i negre, que es va inaugu-

rar el 8 de maig. Les imatges capturades per Francesc Melcion mostren el dia a dia
de Bombai, a l’Índia, i com l'exclusió social i les vulneracions dels Drets Humans for-

men part de la quotidianitat dels milions de persones que viuen en aquesta ciutat.
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La cursa per l’ELA ja ha 
superat el miler d’inscrits

SOLIDARITAT4Més de 1.000
persones participaran diumen-
ge en la segona edició de la cur-
sa popular de Sant Adrià per l’E-
LA, la qual destinarà tots els be-
neficis obtinguts a la investiga-
ció de l’Esclerosi Lateral Amio-
tròfica. Fonts de La Sansi, un
dels organitzadors de l’esdeve-
niment, expliquen aLínia Nord
que preveuen arribar als 1.200
inscrits i igualar així els registres
de participació de la primera
edició celebrada fa un any.

La prova comptarà amb dos
recorreguts. Un de 10 kilòme-
tres, pel qual es donarà el tret de
sortida a les nou del matí, i un
altre de 5, que començarà a dos
quarts de dotze. Totes dues tin-

dran la sortida a i l’arribada a la
plaça de la Vila, davant de l’A-
juntament.

Els dos euros que cada co-
rredor pagui per inscriure’s a la
cursa es destinaran íntegrament
a la Fundació Miquel Valls i
RedELA. La Fundació Miquel
Valls és l’única entitat sense
ànim de lucre a tot Catalunya
que treballa per millorar la qua-
litat de vida de les persones
afectades d’ELA i altres malal-
ties motoneuronals i oferir su-
port a les seves famílies. 

D’altra banda, RedELA és
una associació creada per afectats
per la malaltia i els seus familiars
que té com a objectiu aconseguir
fons per investigar l’ELA.

INAUGURACIÓ4Els 4.000 me-
tres quadrats dedicats a la mú-
sica i l’oci del Port Fòrum ja han
obert les seves portes. El 27 de
maig Café del Mar va celebrar
la inauguració de la seva nova
macrodiscoteca a Sant Adrià, la
més gran que la franquícia nas-
cuda a Eivissa té arreu del món.
La festa va tenir continuïtat
diumenge durant tot el dia,
moment en el qual diverses ca-
res conegudes del món de la
música, l’esport o la moda es
van deixar veure a Sant Adrià.
El jugador del FC Barcelona,
Neymar Junior, va atreure to-
tes les mirades.

El Café del Mar es presenta
com un club per a clients de ren-
des mitjanes i altes i que vol ser
referent a Barcelona i tota l’àrea
metropolitana. Disposa de zones
de terrassa i piscines i, durant la
temporada d’estiu, el club obri-
rà cada dia, fins al mes d’octu-
bre. La sessió de discoteca s’a-
llargarà fins a les sis del matí. 

A més, els seus impulsors  
-Nacho Soler i David Talvy-
també volen que les instal·la-
cions serveixin per acollir esde-
veniments d’empreses. Tot ple-
gat, ha suposat una inversió de
6 milions d’euros. Tot i que ini-
cialment la previsió era inaugu-

rar el Café del Mar a finals del
2016, l’estrena s’ha fet esperar.

RECEL VEÏNAL
Sant Adrià acumula una trajec-
tòria erràtica amb la instal·lació
de discoteques al municipi i els
veïns han mirat amb lupa l’o-
bertura del Café del Mar. El pre-
sident de l’Associació de Veïns de
Sant Joan Baptista, Antoni Pons,
ha expressat les seves preocupa-
cions respecte de la macrodis-
coteca en declaracions a Línia
Nord. Tot i que Pons assegura
que el nou local no es pot com-

parar amb els que es van establir
des de fa deu anys a Marina Be-
sòs, considera que no és benefi-
ciós per a Sant Adrià. “Està pen-
sada perquè vingui gent VIP, no
serà un lloc per al públic general
de la ciutat”, considera.

D’altra banda, Pons espera
que l’Ajuntament compleixi amb
la seva promesa de vetllar perquè
Café del Mar prioritzi la con-
tractació de veïns. “Espero que
això acabi passant però el Port
Fòrum i Café del Mar miren
cap a Barcelona i giren l’esque-
na a Sant Adrià”, conclou.

Milers de persones van assistir a la inauguració. Foto: Café del Mar

La macrodiscoteca ja és aquí:
obre el Café del Mar a Port Fòrum
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Montgat

REGULACIÓ4Montgat ja té una
ordenança que regularà l’activitat
dels clubs privats de consum de
cànnabis, després que el Ple mu-
nicipal votés el 25 de maig a favor
de la proposta presentada pel go-
vern municipal.

Tot i que en declaracions a Lí-
nia Nord el regidor d’Ordenació
del Territori, David Sánchez, va as-
segurar que a Montgat no hi havia
locals d’aquest tipus amb llicència
i va dir que desconeixia si n’hi ha-

via d’altres que estaven desenvo-
lupant la seva activitat sense tenir-
ne, ERC ha reconegut ara a la seva
pàgina web que diversos clubs
s’han establert al poble.

Els objectius de la nova orde-
nança són garantir les condicions
de seguretat i higiene dels locals
així com vetllar perquè estiguin
inscrits en els registres que preveu
la llei i que no suposin un obsta-
cle en la política de prevenció de
riscos del consum de drogues.

REURBANITZACIÓ4Els veïns
de les Costes ja disposen de
l’actualització del projecte
d’urbanització del barri. Un
pla urbanístic que va comen-
çar el 2010 amb les obres del
carrer Pujada de les Costes i el
carrer Baix. 

Dilluns, el diputat d’Urba-
nisme i Habitatge de la Diputa-
ció de Barcelona, Ramon Mut,
va entregar a l’alcaldessa, Rosa
Funtané l’actualització del pro-
jecte, que preveu soterrar com-
pletament les línies aèries d’e-
lectricitat, les de telefonia i tam-
bé les  d’enllumenat públic que
passen pel barri. 

D’altra banda, també s’ei-
xamplaran les voreres, s’adap-
taran els guals, es milloraran els
passos de vianants, s’arreglaran
tots els paviments i es renova-
ran fanals i clavegueres. El pro-
jecte  presentat dilluns per la Di-
putació s’ha dividit en dues fa-
ses executives. La primera, ano-

menada 1B1, correspon als ca-
rrers Alit, Alt Annex i a un tram
d’escales.

Pel que fa a la fase 1B2, afec-
tarà el carrer Nostra Senyora de
Montserrat i a un altre tram
d’escales.

El cost previst per a dur a ter-
me les actuacions reflectides al
Pla suposarà una inversió total
d’1,1 milions d’euros. Pel que fa

a la fase 1B1, correspon a una su-
perfície de més de 2.000 metres
quadrats i s’hi destinaran
700.000 euros.

El cost per a la fase 1B2 serà
superior als 440.000 euros,
que es destinaran a intervenir
en una zona de 1.150 metres
quadrats. El termini d’execució
previst per cadascuna de les fa-
ses és de quatre mesos.

La Diputació va presentar dilluns el projecte a l’Ajuntament. Foto Diputació

Les Costes soterrarà les línies
d’electricitat, telèfon i llum

Llum verda a l’ordenança 
de clubs privats de cànnabis

Circ | Festival Curtcirckit
Des d’ahir i fins al 4 de juny Montgat acull una nova edició del Festival de circ Curtcirckit. Demà els

alumnes de l'Institut Thalassa podran gaudir de l'espectacle Extracts of bubblede la companyia El lado
oscuro de las cosas i dissabte petits i grans podran practicar les arts circenses amb el taller que tindrà
lloc al Parc de la Riera d'en Font. El programa del festival es pot consultar a la pàgina web municipal.

MOCIÓ4L’afer dels correus elec-
trònics amb propaganda del PSC
rebuts per veïns que mai no havien
facilitat la seva adreça al partit con-
tinua portant cua. L’Agència Es-
panyola de Protecció de Dades
(AEPD) ha sancionat el partit
amb 1.500 euros, donant la raó a
una veïna que havia denunciat el
PSC per infracció greu de la Llei
Orgànica de Protecció de Dades,
després de rebre el correu abans
de les eleccions municipals del
2015. Tot i ser una infracció greu,
la multa és de 1.500 euros perquè
només hi ha una denunciant.

Al març, l’Autoritat Catalana
de Protecció de Dades (ACPD) va
arxivar una altra denúncia pel
mateix cas, interposada pel por-
taveu de Junts per Tiana, Isaac
Salvatierra, contra l’Ajuntament.
L’ACPD té competència sobre
els consistoris i va investigar si l’A-
juntament havia facilitat dades al
PSC per enviar els correus elec-
trònics. Finalment el cas es va ar-
xivar per falta de proves. Ara, l’au-
toritat espanyola, que té compe-

tències sobre els partits,  va poder
comprovar que l’adreça psctia-
na@gmail.com -des d’on es van
enviar els correus- corresponia al
partit. El PSC va al·legar que
l’enviament l’havia fet algú afí al
PSC per error i  sense l’autorit-
zació de la formació.

PROPOSTA DE REPROVACIÓ
La sanció de l’AEPD serà un dels
punts centrals del Ple municipal
del 6 de juny. El PDeCAT, Junts
i la CUP han presentat una moció

per reprovar el PSC, en què re-
corden que l’alcaldessa, Ester Pu-
jol, era la primera secretària de l’a-
grupació local socialista en el mo-
ment dels fets. 

Un cop arribi el moment de la
votació, el regidor del PP tindrà un
paper decisiu. Els grups que pre-
senten la moció sumen sis regi-
dors, igual que els grups que for-
men govern, PSC i ERC. En cas
d’empat, com preveu la normati-
va, el vot de qualitat de l’alcaldes-
sa fa decantar la balança.

El Ple debatrà dimarts la proposta de reprovació. Foto: Arxiu 

Protecció de Dades sanciona 
el PSC i l’oposició vol reprovar-lo

Participació | Pressupost 2017
L'Ajuntament de Tiana ha engegat un procés participatiu on els majors de 16 anys empadronats al
poble es poden inscriure al registre de participació ciutadana per participar al procés del pressu-
post participatiu del 2017. El  procés se celebrarà de forma telemàtica del 12 al 18 de juny i presen-
cialment del 15 al 17 de juny a l'Ajuntament. Les inscripcions ja es poden fer al web del consistori.

Tiana

La tianenca Anna Azcona,
premi BBVA a millor actriu

TEATRE4L’actriu tianenca Anna
Azcona ha estat considerada la mi-
llor actriu de teatre del 2017 pel ju-
rat del Premi de Teatre BBVA.  Az-
cona s’ha endut el premi per la
seva participació en l’obra Cúbit,
de la companyia La Ruta 40. 

El text de Josep Maria Miró re-
trata una història de conflictes i ge-
losia en què els dos fills de la mare
que interpreta Azcona són des-
plaçats per un altre personatge.

Anna Azcona és coneguda
pel gran públic per la seva parti-
cipació a diverses sèries de TV3
com La Riera, El cor de la ciutat,
Ventdelplào Laberint d’ombres,
així com per la seva feina en
pel·lícules com Sabates grosses,
El virus de la por, Sevigné o
Xtrems.

Azcona tornarà als escenaris
al setembre amb la versió de
Don Juan de Julio Manrique.

Ajornades les obres a 
Can Riera fins després del Tast
REMODELACIÓ4Les obres de re-
modelació de la masia de Can Rie-
ra hauran d’esperar. En declara-
cions a Ràdio Tiana, l’alcaldessa,
Ester Pujol, ha avançat que els tre-
balls de remodelació previstos a
l’equipament començaran un cop
s’hagi celebrat el Tast Tiana el se-
gon cap de setmana de juny, tot i
que la previsió era iniciar-los
abans. “No volíem que Can Riera
acollís el Tast amb bastides per un

tema de seguretat i estètica”, ar-
gumenta Pujol.

Així doncs ara la previsió mar-
ca que les obres de remodelació
exterior de la masia començaran
el 12 de juny, un cop ja hagi estat
escenari del Tast Tiana. El pres-
supost destinat als treballs és de
85.000 euros i tenen l’objectiu de
consolidar Can Riera com a re-
cinte que pugui acollir esdeveni-
ments de diferents tipus.
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CINEMA4La platja de Badalona
acollirà per segon any consecutiu
la iniciativa Cinema lliure a la
platja. Enguany la ciutat organit-
zarà dues sessions, una el 7 de ju-
liol i l’altra el 21. 

En la primera es projectarà la
pel·lícula El rei borni, de Marc
Crehuet, mentre que en la segona
es podrà veure Ma vie de cour-
gette. En tots dos casos abans hi
haurà música i es projectarà un
curtmetratge triat per Filmets.

Segon estiu de
cinema a la fresca
a Badalona

DEBAT4La Biblioteca de Sin-
guerlin va acollir ahir un col·lo-
qui titulat Percepcions de la
ciutat des de les ciutats veïnes en
el marc del cicle Santa Coloma
i el seu Entorn, organitzat pel
grup Debats 2017.

Hi van participar represen-
tants de la ciutat, Badalona,
Sant Adrià i Montcada i Reixac,
que van intercanviar opinions
sobre el present de Santa Colo-
ma en diferents àmbits.

Com veuen Santa
Coloma els
municipis veïns?

OBITUARIS4Dimarts Tiana va
acollir el funeral de  Jonathan
Garrido, jugador de l'Associació
Esportiva Tiana de 22 anys,
mort en accident de trànsit el
passat dissabte 27 de maig quan
tornava de jugar un partit a
Granollers.

El seu company Dani More-
no, Nielo, està ingressat a l'UCI
de l'Hospital Vall d'Hebron de
Barcelona en estat greu.

Condol per la mort
d’un jugador de
l’AE  Tiana

ACCIÓ4El Dia Mundial de la
Salut Mental se celebra el 10
d'octubre i ja fa anys que des de
la Taula de Salut Mental de
Sant Adrià organitza diferents
activitats de sensibilització amb
l'objectiu de fer visible la salut
mental i de treballar per elimi-
nar l'estigma sobre aquest tema. 

Enguany, la taula proposa fer
una cadena humana que uneixi
els dos marges de la ciutat, tra-
vessant el riu.

Repte majúscul a
Sant Adrià pel Dia
de la salut mental

MOBILITAT4Aquesta setmana
s'ha restablert la parada a Mont-
gat del servei d'autobusos nocturn
de la línia N-80, gestionat per l'em-
presa Moventis, que connecta
Barcelona amb Maresme Sud.

La parada està ubicada al
Camí Ral i hi passen quatre au-
tobusos en direcció a Mataró i
quatre en direcció a Barcelona, i
amb una cobertura horària de dos
quarts d’una a dos quarts de cinc
de la matinada.

Montgat recupera
la parada del bus
nocturn N-80

RELIGIÓ4Dissabte passat, 27
de maig, milers de veïns musul-
mans de la comarca van co-
mençar la celebració del Rama-
dà. Té una durada de 30 dies du-
rant els quals els creients es
mantenen en dejú des que surt
el Sol fins que es pon.

Badalona i Santa Coloma són
les dues ciutats de la comarca on
aquesta tradició té normalment
un seguiment més ampli.

Comença 
la celebració 
del Ramadà 

TRANSPORT4L’Associació per
la Promoció del Transport Públic
(PTP) ha decidit donar un nou
impuls a la seva delegació al
Barcelonès Nord. Després que
aquesta hagi estat inactiva da-
rrerament, la PTP ha decidit re-
vitalitzar-la i per això ha fet un
primer pas aquesta setmana
amb la creació d’un perfil a la
xarxa social Facebook.

La delegació comarcal de
l’associació es presenta comuna
agrupació d’usuaris del transport
públic del Barcelonès Nord en
defensa de la mobilitat sosteni-
ble “per raons d'equitat social,
medi ambient i salut”. La PTP és
una associació nascuda el 1993
que reivindica reduir l'excessiva
dependència actual del vehicle
privat per al transport de viatgers
i mercaderies, situant el debat en
l’agenda política de les admi-
nistracions públiques. 

REIVINDICACIONS LOCALS
Una de les primeres demandes
que ha dut a terme la PTP al Bar-
celonès Nord és l’augment de ca-
rrils bici a Badalona, ja que con-

sideren insuficients els que hi ha
habilitats actualment.

L’associació considera que
ara mateix la seguretat dels ci-
clistes no està prou garantida a
la ciutat i assenyalen la zona
fronterera amb Sant Adrià com
un dels punts negres més des-
tacats, on no hi ha cap carril es-
pecífic perquè hi circulin els ci-
clistes. De moment l’Ajunta-
ment badaloní ja ha escoltat la

reivindicació i assegura que
abans que acabi el mandat
s’hauran incrementat els espais
exclusius per bicicletes, així com
els compartits amb altres vehi-
cles motoritzats.

En aquest sentit, el govern
municipal va presentar al se-
tembre un projecte de carril bici
que uniria Sant Adrià i Montgat
i les obres del qual s‘haurien de li-
citar abans que acabi el 2017.

L’increment de carrils bici, reclamació principal. Foto: Arxiu

Nou impuls a l’Associació per la
Promoció del Transport Públic

Sant Adrià vol allargar 
el tramvia fins a Badalona

MOCIÓ4El Ple municipal de
Sant Adrià va aprovar dilluns
una moció presentada pel grup
d’ICV-EUiA a la qual es va ad-
herir ERC, que instava les auto-
ritats competents a executar la
unió del Trambaix i el Trambe-
sòs a la Diagonal i allargar el re-
corregut del Trambesòs fins a
Badalona pel litoral.

Es tracta d’un projecte elabo-
rat per l’Àrea Metropolitana de
Barcelona (AMB) que actualment

es troba en fase d’estudi i pressu-
postat en 22 milions d’euros. 

La seva execució suposaria
allargar el recorregut gairebé 2 ki-
lòmetres i establir tres parades
més. Les vies del tramvia s’ins-
tal·larien en paral·lel a les vies dels
trens de Rodalies que ja circulen
pel litoral. Un dels objectius és
que el Trambesòs conflueixi amb
una estació de metro que es cons-
truiria on actualment s’ubica l’es-
tació de tren de Badalona.

Cooperativisme | Ateneu Barcelonès Nord
L’Ateneu Cooperatiu del Barcelonès Nord continua amb la seva activitat des-

prés de presentar-se en societat al febrer. Ahir al matí a Can Peixauet, a Santa
Coloma de Gramenet, desenes de persones van participar en una formació de

cooperativisme adreçada al personal tècnic dels municipis del  territori.
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Comerç Promoció | Més de 90 actes a la Setmana de l’Artesania
Del 5 a l’11 de juny, Catalunya celebrarà la sisena Setmana de l’Artesania amb gairebé 

90 activitats que tindran lloc a Barcelona i arreu del país. “Volem que l’artesania sigui la 
protagonista”, afirma la directora general de Comerç, Muntsa Vilalta. La setmana està 

organitzada per la Generalitat a través del Consorci Comerç, Artesania i Moda(CCAM). 

SANTA COLOMA4La ciutat va
viure diumenge passat una nova
jornada d’agermanament entre
les diferents cultures que hi con-
viuen. El Sabors del Món va
omplir la plaça del Rellotge amb
parades de bars i restaurants del
municipi de diferents proce-
dències en un dia amb un temps
esplèndid que convidava a visi-
tar la mostra. Des de l’entitat or-
ganitzadora, l’Agrupació del Co-
merç i la Indústria (ACI) –que
agafava el testimoni de la des-
apareguda Fondo Comerç en la
coordinació de la fira–, en fan un
balanç molt positiu i destaquen
que en aquesta edició només
han participat bars i restaurants
de Santa Coloma. En aquest
sentit, hi han hagut més negocis
que en altres anys.

Una altra de les novetats
d’aquesta edició era que es con-
densava l’horari de la mostra, la
qual va arrencar a les 11 del
matí i va acabar –almenys for-
manlment, ja que la festa va
continuar una estona més– a
les cinc de la tarda.

Des de l’ACI també s’assen-
yala que els bars i restaurants
participants van quedar molt
satisfets amb la jornada.

A banda dels tasts i degusta-
cions, la fira també va oferir ta-
llers, exhibicions i actuacions
musicals, com ara la d’un semi-
final del programa televisiu La
Voz Kids, entre altres.

A més, la cita va servir per
estrényer vincles amb l’Heura,
el Centre de Normalització
Lingüística, encarregat d’ela-
borar l’edició del Glosari –de la
mà de TERMCAT–, un dic-
cionari on es fa un recull de
mots que fan referència a ali-
ments d’altres països que es
presenten al Sabors del Món. 

L’activitat a la mostra va ser frenètica. Foto: Ajuntament

Oda a la multiculturalitat 
amb el sisè Sabors del Món

El bon temps marca 
un Mercat Medieval d’èxit

SANT ADRIÀ4El municipi va
fer un viatge al passat el cap de
setmana passat de la mà del
Mercat Medieval, que va omplir
d’activitat l’avinguda de la Plat-
ja i part del carrer de la Torras-
sa amb parades d’artesania, d’a-
limentació, tallers i espectacles
diversos que van traslladar els vi-
sitants 1.000 anys enrere. 

El mercat va arrencar diven-
dres a les sis de la tarda i es va

allargar fins diumenge a les nou
de la nit. Durant aquests dies, els
ciutadans van gaudir de la pro-
gramació i de les activitats pro-
posades, les quals es van desen-
volupar sense contratemps a
causa del bon temps que va
acompanyar els tres dies.

El Mercat Medieval va estar
organitzat per Fimerc (Fires i
Mercats Catalans) i per l’Ajun-
tament de Sant Adrià. 

Homenatge a la truita 
al Mercat de Sant Roc

BADALONA4En el marc de la
Setmana Internacional dels Mer-
cats, el de Sant Roc va celebrar
dissabte passat un homenatge a
la truita de patates.

Es tractava d’una degustació
de truites que va començar al
migdia i una degustació de les
mateixes que va estar oberta a
tothom. Per altra banda, el mer-
cat també va celebrar un sorteig
de 100 euros en vals de compra
a la mateixa hora.  

La Setmana dels Mercats és
una iniciativa mundial que vol
apropar als ciutadans els pro-
ductes frescos i saludables d’a-
quests equipaments, autèntics
epicentres socials dels barris. 

El lema de l’edició d’en-
guany, que és la quarta, és “mer-
cats per a una nova generació”,
amb el qual vol apropar els pro-
ductes frescos i saludables als
clients, posant especial èmfasi a
l’hora de seduir els joves.
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Matí per oblidar a
Alacant. El Sea-
gull va perdre el
segon partit del
play-offd’ascens

a Primera divisió diumenge pas-
sat contra l’Sporting Plaza de
Argel (3-1) i es queda amb po-
ques opcions d’ascens, ja que no
en tenen prou amb guanyar els
dos partits que els resten, sinó
que han d’esperar combinacions
de resultats.

Sense Jordi Ferrón, ingressat
a l’hospital novament per lum-
bàlgia, José Luis Llopis va dirigir
les gavines, que van veure com les

locals es marcaven al minut 24
amb una rematada de Zaira des-
prés d’un córner. El Seagull va re-
accionar i va buscar l’empat a tra-
vés de Yosse, però les alacantines
van duplicar la seva renda quan
faltaven 10 minuts per al descans.

L’Sporting va sentenciar al
55, amb un gol de Pepa. L’orgull
de les gavines va tenir la seva re-
compensa al 72, quan Carol va fer
el gol de l’honor.

El Seagull no jugarà el play-off
aquest cap de setmana, però les
gavines no descansaran, ja que
diumenge jugaran la Copa Cata-
lunya contra el Sant Cugat Esport.

El Seagull perd a Alacant 
i es complica el ‘play-off’

No hi va ha-
ver sorpre-
sa. La Fun-
dació Gra-
ma depenia
de si matei-
xa per pro-

clamar-se campiona de Segona
catalana i els de Dani Andreu no
van fallar i van guanyar diumen-
ge passat en el derbi contra el Llo-
reda (0-3) i van certificar l’ascens
a Primera. Abans-d’ahir, el club va
anunciar que l’encarregat de di-
rigir el club en la nova categoria
serà José Antonio García Escri-
bano, que fins ara havia ocupat la
direcció esportiva.

Els badalonins, que es jugaven
la permanència, van començar
proposant un joc físic, però els co-
lomencs, de mica en mica, van
aconseguir que el partit fos com
els convenia. A més, la fortuna va
somriure la Fundació, que va
marcar el primer gol després
d’un córner que el local Alejandro
González es va marcar en pròpia
porteria al minut 25. Roberto
Morales va encarrilar el resultat

amb un gol de falta marca de la
casa deu minuts després, una
diana que va fer que els colo-
mencs ja no haguessin d’estar tan
pendents del Mataró, que també
guanyava per 2-0 al CD Carme-
lo. El resultat ja no es va tornar a
moure en la primera meitat.

El Lloreda va tornar a sortir
bolcat contra la porteria de Pau
Núñez després del descans, però
la defensa de la Fundació no te-
nia problemes per evitar el joc di-
recte del conjunt d’Isaac Fabregat.

Qui no va perdonar va ser Lamin,
que al minut 81 va sentenciar el
partit i la lliga aprofitant una as-
sistència de Mora va marcar el seu
dotzè gol del campionat. Quan
l’àrbitre Danil Kanateev va xiular
el final, els jugadors, el cos tècnic
i l’afició van celebrar l’ascens ple-
gats. Tot i la derrota, els badalo-
nins han quedat fora del descens.

Els altres dos equips de la co-
marca, la Uni Llefià i el Sant
Adrià CF, han tancat el curs en ter-
cer i vuitè lloc, respectivament.

L’equip celebra el títol al municipal de Lloreda. Foto: FEG

La Fundació és de Primera: 
els colomencs guanyen la lliga

Sant Adrià | El Sant Gabriel visita el Pallejà a la Copa Catalunya
La lliga ja s’ha acabat, però la temporada encara continua per al Sant Gabriel. El conjunt de

Sant Adrià va passar ronda a la Copa Catalunya dissabte passat (0-2 a Cornellà contra el
Fontsanta-Fatjó amb gols de Cristina Campos i Malena Martínez) i en la pròxima ronda de

la Copa jugarà contra un rival de Segona, el Pallejà. El partit es disputarà aquest diumenge.



| 22 línianord.cat 1 juny 2017 Esports

El play-off
de la lliga
encara està
en marxa,
però el Cat-
gas Santa
Coloma no

mira enrere i ja ha començat a pla-
nificar el curs que ve. De fet, di-
vendres passat el club ja va pre-
sentar dos dels seus tres primers
reforços, el pivot Juan Carlos
Sánchez, que ha arribat procedent
del Peñíscola, i l’aler Pol Pacheco,
un producte del planter del Bar-
ça que ha jugat a Itàlia en les dues
darreres temporades.

“Sóc un jugador de barri i
això és el que m’ha seduït del pro-
jecte”, va assegurar l’extremeny
Sánchez, que no vol entrar en
comparacions amb Salgado. “No
vinc a substituir a ningú. Ell és un
ídol a Santa Coloma i també ho és
per a mi. Serà complicat arribar
als números que ha registrat,
però donaré el màxim”, va afegir.

Per la seva banda, l’esparre-
guerí Pacheco va explicar que
està “preparat” per fer el salt a
l’LNFS i va explicar que la seva
manera de jugar “és ideal per al
club. M’agrada dominar la pilota
i ser protagonista”, va assegurar.

Les arribades de Pacheco,
Sánchez i Ximbinha es comple-
mentaran amb l’ascens al pri-
mer equip de tres jugadors que
aquest curs han tingut un gran
protagonisme a Segona B amb el

filial, David Álvarez, Mario López
i Abraham García, que ja tenen fit-
xa del primer equip.

RESCIA NO CONTINUA
La setmana passada, però, l’afició
va rebre com una gerra d’aigua
freda la notícia de la no continuï-
tat de Maxi Rescia, que el jugador
argentí va anunciar al seu Face-
book. Rescia defensa que és una
“decisió personal” i dóna les grà-
cies a tota la gent del club.

L’Adrianenc suma 4 punts 
de 6 a la Copa Catalana

L’Handbol Adria-
nenc gairebé no
ha tingut temps
de llepar-se les fe-
rides després

d’haver-se quedat a les portes de
pujar a la Divisió de plata. El con-
junt de Pedro Pérez va tornar
d’Alacant i, entre dijous i dissabte
de la setmana passada, va afron-
tar els dos partits de la segona
fase de la Copa Catalana sènior
masculina Gonzalo Usero. Els
adrianencs formen part del grup
A de la competició, amb el Jo-
ventut d’Handbol Mataró i l’OAR
Gràcia de Sabadell i després
d’haver jugat els dos partits, el
conjunt lila suma quatre punts de
sis que fan que tinguin gairebé
assegurada la seva presència a la

fase final de la competició, que es
disputarà entre els dies 11 i 18 d’a-
quest mes.

Els dos rivals de l’Adrianenc
eren vells coneguts, ja que havien
coincidit a la Primera estatal. El
primer partit es va disputar al pa-
velló Besòs contra els vallesans i
va caure del bàndol lila (31-27).
Gairebé sense temps per recu-
perar forces, dos dies després l’e-
quip va viatjar fins a la capital del
Maresme, on només va poder
empatar (29-29) tot i que havia
arribat a gaudir d’una renda de
fins a quatre gols a la recta final.

Els sabadellencs i els mata-
ronins jugaran el tercer i últim
partit del grup demà passat a
les sis de la tarda al pavelló de
l’OAR de Gràcia.

L’FS La Unión es classifica 
per a la Final Four de la Copa

L’FS La Unión
continua prota-
gonitzant una
magnífica tem-
porada. L’equip

de Javi Rodríguez va aconseguir
classificar-se per a la final a qua-
tre de la Copa Catalunya absoluta
de futbol sala.

El conjunt blau, que va tan-
car el curs com a tercer classifi-
cat en el grup 3 de Segona B, va
afrontar el seu partit de quarts de
final al pavelló Bugaray dijous
passat contra el CN Caldes de
Xavi Passarrius, que li va complir

de valent la classificació, que va
caure de bàndol colomenc des
del punt de penal (4-4 i 2-4 en els
llançaments). Aleix Pastor va
avançar La Unión, però els locals
van capgirar el matx amb quatre
gols entre els minuts 20 i 34 de
partit. Rodríguez va arriscar amb
el porter jugador i va tenir pre-
mi amb els gols d’Andrés, Fer-
nández i José Ruiz que van for-
çar el temps extra.

Els altres tres classificats per
a la final a quatre són el Manre-
sa (que va eliminar el Bellsport),
el Barça i el Catgas Santa Coloma.

Juan Carlos i Pacheco, durant la seva presentació. Foto: FSG

Juan Carlos i Pacheco ja
llueixen l’elàstica del Catgas

» Tres jugadors del filial també tindran fitxa del primer equip
» Maxi Rescia anuncia que deixa el club per una “decisió personal”

Els Dracs volen guanyar 
la seva vuitena lliga a Reus

Compte enrere
per al partit més
important de la

temporada. Demà passat a dos
quarts de nou del vespre, els
Dracs defensaran el títol de lliga
a la capital del Baix Camp contra
els Reus Imperials, un equip que
va pujar de categoria el curs pas-
sat i que després d’una tempora-
da més que notable s’ha plantat a
la final de la lliga regular. Els d’Ós-
car Calatayud viatjaran cap a te-
rres tarragonines amb la voluntat
de sumar el vuitè campionat do-
mèstic en la que serà la seva cin-
quena presència consecutiva en la
final de la lliga.

En una temporada convulsa

en la qual el club ha estat molt
pendent d’assumptes extraes-
portius (com les problemàtiques
amb el camp i la possibilitat real
d’haver de marxar de la ciutat per
seguir jugant i entrenant), l’e-
quip ha continuat sent fiable i no-
més ha perdut en la visita als Im-
perials en el partit de la segona
volta de la fase regular i els dos
partits de la Big6 Europe, contra
els Lions i contra els Crusaders.

ELS CADETS, SUBCAMPIONS
Per altra banda, l’equip cadet va
aconseguir el subcampionat de
Catalunya dissabte passat a Bar-
berà després de perdre la final
contra els Pioners (31-14).
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DISSABTE 3 DE JUNY
17:00 Torna un clàssic. Aquest dissabte a la tar-

da se celebrarà la 13a edició del Trofeu Ciu-
tat de Badalona de Llagut. / Port Esportiu Ma-
rina de Badalona.

AVUI 1 DE JUNY
17:30 L’Auditori Can Roig i Torres serà l’escenari

del fòrum ciutadà de seguiment del Pla
d’Acció Municipal (PAM)d’aquest mandat. /
Auditori Can Roig i Torres. 

AVUI 1 DE JUNY
Tot el dia La Mostra d’Arts Escèniques encara

la seva darrera jornada. Ha representat la cul-
minació dels treballs artístics dels alumnes
de la ciutat. / Teatre Sagarra. 

DISSABTE 3 DE JUNY
Tarda El Polidor ha preparat una sessió de

música oberta anomenada Jam Electropop,
per a tots els joves que vulguin demostrar les
seves habilitats o aprendre a ballar Inova. /
Centre Polidor.

DIUMENGE 4 DE JUNY
Matí Aquest diumenge se celebrarà la segona

edició de la cursa popular Sant Adrià corre per
l’ELA, per recaptar fons per investigar aques-
ta malaltia.

AVUI 1 DE JUNY
19:00 L’espurna, de David Palau, es presentarà

a la biblioteca Tirant Lo Blanc en una tarda
en la qual participarà el mateix Palau. /
Sala Josep i Pere Santilari.

DIUMENGE 4 DE JUNY
11:30 Ara que ja fa bon temps, la platja de les

Roques serà l’escenari d’aquesta edició de la
Jugatecambiental celebrarà el Dia del Medi
Ambient. / Platja de les Roques.

AVUI 1 DE JUNY
20:00 La d’avui serà la gran nit de l’esport del

poble. A partir de les 8 del vespre arrencarà
la quarta edició de la Festa de l’Esport de Tia-
na. / Sala Albéniz.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

Ja és aquí una de les mostres de cul-
tura més emblemàtiques de la ciutat.
Des d’ahir i fins al diumenge es podrà
gaudir de les actuacions en diferents
escenaris del poble.

Quatres dies per gaudir 
de valent amb el Curtcirckit

Fins al 4 de juny

Kurdes. La conquesta de l’espai públic
és una obra de Joan Alvado que mos-
tra les lluites de les dones del Kurdis-
tan per reivindicar el seu lloc a la so-
cietat. / Biblioteca Central.

Continua en marxa ‘Kurdes. 
La conquesta de l’espai públic’

Tota la setmana

La vila es prepara per a una
tarda de cine i gastronomia

Demà 2 de juny a les 19:00

El professor de literatura de la UPF Do-
mingo Ródenas oferirà una confe-
rència sobre la figura de l’escriptora Vic-
toria Ocampo. / Espai Betúlia.

Domingo Ródenas parla 
sobre Victoria Ocampo
Dimarts 6 de juny a les 19:30

Durant la tarda de demà es farà un tast
de vins i una degustació gastronòmi-
ca i es podrà veure la pel·lícula Un via-
je de 10 metros. / Can Riera.

L ’ e n è s s i m
triomf de l’S-
natt’s Femení
Sant Adrià és
la consecució
del campio-
nat d’Espan-
ya cadet. L’e-

quip de Glòria Estopà va tornar a
demostrar que és el millor conjunt
de l’estat en la categoria i va com-
pletar una competició perfecta al
pavelló Andrés Estrada de Huel-
va que es va tancar dissabte pas-
sat amb la victòria a la final con-
tra l’Stadium Casablanca arago-
nès (45-68). D’aquesta manera,
les liles recuperen una copa que
ja havien guanyat fa dos anys.

El camí cap a la victòria a la
ciutat andalusa va començar amb
un cop d’autoritat contra el Ciu-
dad Molina de Madrid (77-36) i
va continuar amb un altre triomf
convincent contra l’Agustinos de
Granada (71-48). La semifinal,
contra l’Estudiantes, era a prio-
ri un dels partits més exigents,
però les liles van esmicolar les
madrilenyes en la millor actuació
ofensiva de la competició (41-81).
Les aragoneses de l’Stadium eren
el darrer obstacle cap a la copa,
però l’Snatt’s va demostrar que
volien aixecar-la des del primer
període, quan un parcial de 6-20

va encarrilar el matx a favor de les
de Glòria Estopà. Les de Sara-
gossa van millorar després, però
les adrianenques es van adjudi-
car tots els parcials del matx.

CAMPIONES DE CATALUNYA
El títol del cadet, però, no va ser
l’únic honor del club el passat cap
de setmana. I és que l’infantil A,
dirigit per Jordi Vizcaíno, va
proclamar-se campió de Cata-
lunya en la final que es va dis-
putar diumenge passat a Sant
Cugat contra l’Almeda (90-67).
Les liles van veure com les cor-
nellanenques feien un gran ini-
ci de partit, però a partir del se-
gon quart van començar a jugar

de manera més fluida i al descans
ja guanyaven per 13 punts. L’S-
natt’s va imposar la seva supe-
rioritat física als dos últims quarts
i va segellar una victòria que
permet que, per primer cop en la
història del club, s’assoleixi un tri-
plet en les categories infantil,
cadet i júnior. La victòria també
serveix perquè l’equip s’hagi
guanyat el bitllet per jugar el
campionat d’Espanya.

MÉS FINALS
El ritme infernal de finals conti-
nua i aquest cap de setmana
serà el torn del mini A, el pre in-
fantil A i l’infantil B en els seus
campionats de Catalunya.

Les jugadores i el cos tècnic celebren el títol. Foto: FEB

El cadet A de l’Snatt’s es
proclama campió d’Espanya

L’infantil A de la Penya és
el millor equip de Catalunya

El futur està assegu-
rat. L’infantil A de la
Penya es va procla-
mar campió de Cata-
lunya en categoria
aleví després de de-
rrotar el Manresa (50-

53) en una final ajustada que es
va disputar diumenge passat a
Castellar del Vallès.

El conjunt de Xavi Castillo ja
havia tancat la fase regular amb

13 victòries i una sola derrota i es
va plantar a la fase final amb el
cartell de favorit per alçar el títol.
Aquest resultat li va servir per ac-
cedir a la lluita dels vuit millors
equips, en la qual va superar
l’Escola de Bàsquet Marc Gasol.
En la final a quatre, ja a Castellar,
els verd-i-negres van haver de
suar de valent per derrotar el Vi-
lanova (74-67) abans de jugar el
partit contra els manresans.

El CB Sant Josep certifica
el seu ascens a la lliga EBA

Temporada històrica.
El CB Sant Josep va
certificar el seu as-
cens a la lliga EBA el
cap de setmana pas-

sat, tot i que no va poder procla-
mar-se campió de la Copa Cata-
lunya en perdre la final contra el
Mataró Boet (74-66).

Els badalonins es van plantar
a la final després de derrotar el CB
Roser i van exhibir un gran nivell,
tot i que no va ser suficient per ai-
xecar el títol. El partit va co-
mençar amb un domini taronja,
que de la mà d’un Darío Naharro
inspiradíssim des del triple va vo-
ler marxar en el marcador des del
començament. Però el Sampep va

reaccionar i va aconseguir cap-
girar la dinàmica mataronina
momentàniament. Tot i això, els
parroquials van marxar al des-
cans perdent per set (44-37).

La dinàmica, però, va canviar
al tercer període, que va ser el mi-
llor per als interessos dels homes
de Sergi Vives, que veien cistella
amb facilitat i que fins i tot, des-
prés d’un parcial de 0-8, van
arribar a prendre la iniciativa en
el marcador (57-60). Aleshores,
però, el Sampep es va col·lapsar
i va aparèixer la millor versió del
Mataró, que va tornar a capgirar
el resultat. Els del Maresme ja no
deixarien escapar el partit en els
darrers cinc minuts.
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